
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Cosplay in Taiwan 

Do you fancy dressing up as your favorite character but don’t know whom to share it 

with? Come to the cosplay event and be a cosplayer yourself then! The cosplay events 

began to gain popularity in Taiwan since the 1990s. Here in Taiwan, besides the anime 

characters we all know about, you can also see the unique cosplay to represent the 

Taiwanese culture—Taiwanese Glove Puppetry! This traditional glove puppetry art performed 

mainly in Taiwanese is loved by an army of fans. In recent years, by partaking in the 

international competitions, fans of Taiwanese Glove Puppetry are promoting such culture to 

the world! 

In the conversation, you will know: 

1. What cosplay and cosplayers are; 

2. The etiquette in taking photos with cosplayers; 

3. The cosplay feature local to Taiwan—Taiwanese Glove Puppetry. 

After listening to the conversation, think about: 

1. Which two industries are the crucial sources of inspiration for the cosplay in Japan? 

2. When did cosplay became popular in Taiwan? What are the cosplay events available in 

Taiwan today? 

3. There is a source of inspiration for cosplay that represents the local culture in Taiwan. 

What is it? 

For more information, check out these websites: 

⚫ [Cosplayers Laboratory] - Taiwan - ⚫ Ministry of Culture 

⚫ C.W.T Comic World Taiwan 
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https://asianbeat.com/en/feature/issue_cosplay/cosplayer/taiwan/
https://toolkit.culture.tw/en/performancetheme_89_107.html?kindId=107
https://www.comicworld.com.tw/


 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Cosplay 

想要打扮成自己最喜歡的人物角色，卻不知道能與誰分享嗎？那就來參加 cosplay活動，

成為 cosplayer吧！臺灣自 1990年代起，開始流行 cosplay活動。在臺灣，你（妳）除了可以

看到大家都熟悉的動漫角色之外，還可以看到代表臺灣文化的特殊 cosplay──布袋戲！這個以

臺語為主要使用語言的傳統人偶戲，深受粉絲們（fans）的喜愛。近年來，布袋戲粉絲藉由參

與國際性比賽，將布袋戲文化推廣到全世界！ 

在對話中，你（妳）將會知道： 

1. 什麼是 cosplay和 cosplayers 

2. 跟 cosplayers拍照要注意禮貌 

3. 臺灣 cosplay的本土特色-布袋戲 

聽完對話，請你（妳）想一想： 

1. 日本 cosplay的重要靈感來源來自於哪兩個產業？ 

 

2. 臺灣的 cosplay從哪個年代開始流行？目前臺灣有哪些 cosplay活動呢？ 

 

3. 臺灣有一種可以代表本土文化的 cosplay對象，請問是什麼？ 

 

如果想知道更多，你（妳）可以進入以下網站： 

⚫ [Cosplayers Laboratory] - Taiwan - ⚫ Ministry of Culture 

⚫ C.W.T Comic World Taiwan 
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https://asianbeat.com/en/feature/issue_cosplay/cosplayer/taiwan/
https://toolkit.culture.tw/en/performancetheme_89_107.html?kindId=107
https://www.comicworld.com.tw/

